
  

 

 

 

 

 

 

MÖTESANTECKNINGAR 

 

Tid: Torsdagen den 29 augusti, 2024, kl. 13:00 – 14:45 

Plats: Hällekis och Zoom 

Deltagare:  

Anneli Harlén, ordf., Havs- och vattenmyndigheten 

Mattias Sandberg, Skogsstyrelsen 
Camilla Sandström, Umeå Universitet 

Thérèse Amnéus, Svenska Unescorådet 

Johanna MacTaggart, Biosfärrådet 

 

Josefin Olsson, Klimat och näringslivsdepartementet 

Helena Björck, Svenska Unescorådet 

Ingrid Johansson Horner, Naturvårdsverket  

Dan Rydberg, Skogsstyrelsen 

Maria Tengö, Stockholm Resilience Centre 

 

Förhinder:  

Johan Kling, Havs- och vattenmyndigheten 
 

 
Mötesagenda: 

 
1. Mötet öppnas 

Anneli hälsade mötesdeltagare välkomna och en kort presentationsrunda 

följde. 
 

2. Fastställande av dagordning 
Dagordning fastställd.  

 

3. Föregående mötesanteckningar – Beslut 
Inga synpunkter på anteckningar från föregående möte. Anteckningarna 

läggs till handlingarna. 
 

4. Lägesuppdatering – Information 

Lägesuppdateringen har skickats till ledamöterna innan mötet och nu gavs 
tillfälle att kommentera och ställa frågor. Johanna gjorde följande tillägg 

till lägesuppdateringen:  
a. Sveriges regering beslutat att nominera Storkriket till Unesco för 

beslut om kandidatstatus i september 2025,  

b. Biosfärprogrammet presenteras i samband med Nordic Water 
Framework Conference som arrangeras i av HaV i Göteborg den 25-

26 september. Kristianstads Vattenrike presenterar sitt våtmarks-
arbete som ett exempel på biosfärområdenas arbetssätt,  



c. Johanna har valts till ledmot i styrgruppen för EuroMAB-nätverket. 
Nu är det en särskilt viktig period att aktivt bidra med svenska och 

nordiska perspektiv till det globala programmet eftersom en ny glo-
bal strategi med tillhörande handlingsplan väntas antas i samband 

med världskongressen i september 2025. 
d. Projektet MAB-LAB II resulterar i en sammanställning av goda ex-

empel på hur biosfärområden bidrar till genomförande av det nya 

globala ramverket för biologisk mångfald. Alla biosfärområden i 
Norden bidrar med goda exempel. Projektet ska vara färdigt i de-

cember. Kommittén vill gärna ta del av resultatet. 
 

5. Kompletteringar från Nämdö skärgård – Diskussion och ev beslut om 

kandidatstatus  
Kommittén har tagit del av kompletteringar till Nämdö skärgårds förstudie 

och framställan om att få biosfärkandidatstatus. Programkommitten har 
granskat dessa och den samlade bedömningen är att Nämdö Skärgård ty-
värr inte är redo att bli biosfärkandidat i nuläget. 

 
Det huvudsakliga skälet är att området i nuläget inte har potentialen att 

uppfylla alla kriterier för att vara ett biosfärområde.  
- Det geografiska utbredningsområdet är för litet, 

- samarbetsprocesser, inkl kontakt med andra biosfärområ-
den, behöver utvecklas ytterligare, 

- kopplingen till det biosfäriska sammanhanget är svag. 

 
Johanna sammanställer kommitténs kommentarer och rekommendationer 

som delges Nämndö Skärgård efter kommitténs godkännande. 
 

6. Riktlinjer för Programkommittén – Diskussion 

En första version av riktlinjer för Programkommittén har skickats till le-
damöterna innan mötet och nu gavs tillfälle att diskutera innehållet. Le-

damöterna önskar förtydligande med avseende på: 
- Tidsbegränsat förordnande till 3+3 år för ledamöter som 

inte sitter i egenskap av sin yrkesroll, samt att inte alla le-

damöter byts ut samtidigt. 
- Lägg till forskningens roll i stycket om kommitténs ansvars-

områden. 
- Lägg till kommunikation som ett av kommitténs ansvars-

områden. 

 
Version 2 av riktlinjerna tas upp på kommande möte. 

 
7. Hur arbetar vi vidare med resultatet från Örådets workshopar? - Dialog  

Ett förslag framkom att ha en stående punkt om kommunikation på kom-

mitténs möten. Hela punkten flyttas till nästa kommittémöte. 
 

8. Övriga frågor 
Ett extra insatt kommittémöte med fokus på verksamhetsplan 2025 plan-
eras hållas i oktober. Johanna och Anneli återkommer med datum. 

 
Följande tas upp vid kommande kommittémöte: 

- Input till VP 



- Utöka kommittén med fler ledamöter 
- Hur arbetar vi vidare med resultatet från Örådets worksho-

par 
- Riktlinjer för programkommittén, version 2 

- mm 
 

9. Mötet avslutas 

 
 


